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Ciolacu: Luni vom aloca 50 de milioane de lei pentru Complexul Energetic

Hunedoara

Prim-ministrul Marcel Ciolacu, presedintele PSD, a declarat ca Guvernul va aproba luni, într-o sedinta

extraordinara, alocarea a 50 de milioane de lei pentru a permite continuarea activitatii celor 2.000 de

salariati din cadrul Complexului Energetic Hunedoara, urmând în paralel sa se deruleze planul privind

viitorul Complex Energetic Valea Jiului.

 

Şeful Executivului a facut declaratia, vineri, la finalul întâlnirii pe care a avut-o cu reprezentantii sindicalistilor de

la Complexul Energetic Hunedoara.

 

"S-au întâmplat repede lucrurile si am intrat într-un ritm mai alert. Cu certitudine am sa fac luni sedinta

extraordinara, doar cu acest punct pe ordinea de zi, sa vedem daca nu o sa mai intervina si alte puncte. Deja,

Ministerul Energiei si-a facut treaba, Ministerul Finantelor si le multumesc, domnul ministru mi-a trimis aseara

procesul-verbal finalizat, deci, din acest moment, si dânsul poate face ordonanta. Începem sa devenim o echipa

mai ales când oamenii chiar au nevoie de ajutor într-un moment destul de delicat, vorbim de peste 2.000 de

oameni", a declarat Marcel Ciolacu.

 

Premierul a subliniat ca în cadrul întâlnirii cu sindicalistii, presedintele CJ Hunedoara, Laurentiu Nistor si

parlamentari s-a discutat despre proiectele avute în vedere pe zona de energie.

 

"Ce m-a încântat foarte mult la întâlnire, împreuna cu domnul senator si cu domnul presedinte Nistor, am început

sa avem un plan: si pe energie verde si pe fotovoltaice si pe zona de hidro, o sa vedem cu proiectele si pe Fondul

de modernizare cum venim. Este pe Tranzitie Justa si aici domnul presedinte Nistor a insistat foarte mult, avem

peste 500 de milioane de euro, stiti bine ca înca nu s-au creionat proiectele pe judetul dumneavoastra si o sa facem

o perspectiva si pe termen scurt, dar cel mai important este perspectiva pe termen lung. Nu este singurul caz din

Europa ceea ce se întâmpla în Valea Jiului, dar deja eu plec foarte optimist de aici si cu domnul presedinte si cu

reprezentantii sindicatului 'Muntele' ca avem un plan. Asta e cel mai important, pe lânga faptul ca oamenii îsi vor

lua salariile", a declarat Ciolacu.

 

El a precizat ca urmeaza sa fie alocati 50 de milioane de lei din Fondul de rezerva al prim-ministrului, întrebat în

acest sens.

 

"Primii bani, pentru ca nu s-a facut rectificarea, i-am acordat eu din Fondul de rezerva al primului-ministru,

respectiv 50 de milioane, urmând pe urma sa intram într-o normalitate. Atât am avut, pentru ca am mai alocat vreo

100 de milioane din ei sa acoperim cheltuielile cu refugiatii din Ucraina, îi încasam pe urma de la Uniunea

Europeana, ca asa este procedura, dupa cum bine stiti, întâi cheltui si pe urma îi primesti", a declarat Ciolacu.

 

Premierul a precizat ca de saptamâna viitoare va începe si derularea planului cu privire la viitorul Complex

Energetic Valea Jiului.

 

"Eu, parerea mea, ca la ce plan ne-am facut si cu domnul senator si cu domnul presedinte, eu, de saptamâna

viitoare si cu echipa dânsilor începem sa lucram si la Ministerul Energiei, si la Hidroelectrica, si la Transelectrica.

Avem un plan deja bine conturat", a precizat Ciolacu.

 

Saptamâna trecuta, pe 22 septembrie, Ministerul Energiei a anuntat ca initiaza doua Hotarâri de Guvern prin care

se aloca 50 milioane de lei din Fondul de Rezerva Bugetara aflat la dispozitia prim-ministrului pentru finantarea

noii companii Complexul Energetic Valea Jiului si prin care se instituie un Serviciu de Interes Economic General
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pentru activitati de punere în siguranta în mine si de exploatare a carbunilor în Valea Jiului.

 

Potrivit unui comunicat al institutiei, pentru prestarea serviciului de interes public de catre Societatea Complexul

Energetic Valea Jiului SA, în lunile ramase ale anului 2023, se va acorda o compensatie în valoare de 65,8

milioane de lei, suportata integral de la bugetul de stat, prin bugetul Ministerului Energiei, în vederea sustinerii

costurilor unitatilor intrate în proces de închidere, costuri care nu sunt legate de productia curenta.

 

Complexul Energetic Valea Jiului SA va prelua în perioada urmatoare activele functionale ale Complexului

Energetic Hunedoara SA, iar cei 2.000 de mineri si personal din Complexul Energetic Hunedoara vor fi angajati în

noul Complex. Mai mult decât atât, reprezentatii companiei poarta discutii cu potentiali investitori în energia verde

pentru a diversifica activitatile de producere a energiei în zona si a asigura noi locuri de munca si un nivel de trai

decent pentru locuitorii Vaii Jiului, precizeaza Ministerul Energiei.

 

Acestor sume le vor urma aproximativ 300 milioane de lei acordati la rectificare, care vor sustine activitatile de

producere a energiei pe baza de carbune, punerea în siguranta a minelor si pregatirea pentru tranzitia la alte surse

de producere a energiei în zona. 
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